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REVISTA PRESEI 

 
 
● Sindicaliștii MAE: Salariile noastre vor SCĂDEA! E o AMENINȚARE la adresa securității naționale! 
 
Organizația Sindicală din Ministerul Afacerilor Externe spun că salariile lor vor scădea, din 2018, atrăgând atenția 
că ”România ca stat membru U.E./N.A.T.O. își creează o vulnerabilitate care tratată necorespunzător poate deveni 
o amenințare la adresa securității naționale.” 
“Impactul legii salarizării asupra personalului din cadrul Ministerului Afacerilor Externe: 
Președintele Comisiei de Dialog Social, secretarul de stat Victor Micula, a prezentat rezultatele unor simulări 
asupra calculului drepturilor salariale bazate pe dispozițiile Legii-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului bugetar din fonduri publice. 
57% dintre persoanele care ocupă funcții de conducere vor avea un nivel de salarizare diminuat în 2018 comparat 
cu 2017; 
19% dintre persoanele care ocupă funcții de conducere vor avea în 2018 salarii pe funcții de execuție mai mari 
decât cele aferente funcțiilor de conducere pe care le ocupă; 
25 de funcționari publici vor fi afectați de noua Lege a salarizării, prin scăderea drepturilor salariale în 2018 
comparat cu 2017; 
similar, 21 de consilieri afaceri europene vor avea drepturile salariale reduse/diminuate în 2018 comparat cu 
2017”, se arată într-un comunicat al lui Valeriu Smadu, lider sindicat MAE, remis stiripesurse.ro. 
La aceste calcule nu au fost avute în vedere persoanele ale căror contracte individuale de muncă sunt, în prezent, 
suspendate din diverse motive. 
Prin urmare, Sindicatul din MAE, ce reprezintă personalul diplomatic/funcția specifică de execuție/consilieri de 
afaceri europene/funcționari publici/personal contractual atrage atenția că prin diminuarea semnificativă a 
veniturilor personalului, în actualul context internațional frământat și complex, “România ca stat membru 
U.E./N.A.T.O. își creează o vulnerabilitate care tratată necorespunzător poate deveni o amenințare la adresa 
securității naționale.” 
(Sursa: stiri B1) 
 
● Se anunță PROTESTE de amploare în toată țara: Transportatorii vor să blocheze Bucureștiul cu un miting 
URIAȘ în fața Guvernului 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a anunţat miercuri că a obţinut 
autorizaţie pentru organizarea unor proteste, în 13 decembrie, în Bucureşti şi în toate marile oraşe din ţară, 
împotriva pirateriei. 
Totodată, în 20 decembrie, din toată ţara se vor deplasa coloane de maşini către Bucureşti, pentru un miting în 
faţa Guvernului, potrivit COTAR. 
”Transportatorii rutieri aduc anual 4,7% din PIB-ul României, dar pirateria din acest sector de activitate va scădea 
dramatic acest procent. Cerem doar respectarea legilor, nu cerem bani, nu cerem facilităţi sau subvenţii”, se arată 
în comunicat, potrivit News.ro. 
COTAR estimează că numărul transportatorilor care vor participa la proteste în toată ţara va fi de circa 50.000. 
”În urma întâlnirii pe care am avut-o luni, 4 decembrie, cu primarul general, Gabriela Firea, Primăria Capitalei a 
răspuns în modul cel mai firesc solicitărilor noastre care exprimă cerinţele transportatorilor autorizati: eliminarea 
concurenţei neloiale, practicate prin sistemele de aplicaţii online ce oferă servicii ilegale de taximetrie. Primarul 
general ne-a garantat că vor fi luate toate măsurile legale, astfel încât legislaţia de specialitate în vigoare să fie 
respectată de toţi cei care practică activitatea de taximetrie, transport persoane în Capitală”, a declarat 
preşedinte COTAR, Vasile Ştefănescu. 
Primarul Capitalei a anunţat luni, după o întâlnire cu reprezentanţii taximetriştilor, că vor fi interzise toate formele 
de practicare a taximetriei care nu se încadrează in prevederile legale, aceştia reclamând, printre altele, 
"concurenţa neloială practicată prin sistemele de aplicaţii online ce oferă servicii ilegale de taximetrie". 
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Uber a reacţionat la decizia primarului general al Capitalei de a interzice toate formele de practicare a taximetriei 
care nu se încadrează in prevederile legale, spunând că serviciile de carsharing, de taxi şi transportul în comun 
constituie, împreună, soluţii care pot duce la reducerea aglomeraţiei, a poluării şi pot rezolva problema parcărilor 
din Bucureşti. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
● Deputații au adoptat pe articole proiectul de modificare a Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor și 
procurorilor 

 
Deputații au adoptat pe articole, după aproape 13 ore de dezbateri, proiectul privind modificarea Legii 303/2004 
privind statutul judecătorilor și procurorilor, votul final urmând să fie stabilit în viitoarea ședință a Biroului 
Permanent. 
În cursul serii de miercuri, deputații au adoptat un amendament conform căruia statul se îndreaptă cu acțiune în 
regres, prin Ministerul Finanțelor, împotriva magistraților care au săvârșit erori. 
"După ce prejudiciul a fost acoperit de stat în temeiul hotărârii irevocabile date cu respectarea prevederilor alin 
(6), statul se îndreaptă cu o acțiune în despăgubiri împotriva judecătorului sau procurorului care, cu rea-credință 
sau gravă neglijență, a săvârșit eroarea judiciară cauzatoare de prejudicii", se arată în amendamentul votat de 100 
de deputați. Au votat împotrivă 20 de deputați și trei s-au abținut. 
Alineatul 6 invocat în amendament prevede că: "Pentru repararea prejudiciului, persoana vătămată se poate 
îndrepta cu acțiune numai împotriva statului, reprezentat prin Ministerul Finanțelor Publice". 
Anterior, Comisia parlamentară specială privind legile justiției respinsese această propunere în favoarea unui 
amendament formulat de UNJR și Asociația Magistraților, potrivit căruia statul 'are dreptul' de a se îndrepta 
împotriva judecătorului sau procurorului care a săvârșit o eroare judiciară din neglijență sau cu rea-credință. 
Amendamentul modifică articolul 96 din Legea 303/2004. Primele 96 de articole au fost aprobate într-o ședință 
maraton, consacrată modificării Legii 303/2004 privind Statutul judecătorilor și procurorilor. 
La finalul dezbaterilor, președintele Comisiei parlamentare speciale privind legile justiției, Florin Iordache, a 
declarat că acest amendament a rămas în forma propusă de inițiator.  
 
"La articolul 96, care vizează răspunderea magistraților, a fost adoptată formula în care, atunci când se constată 
rea-credință sau gravă neglijență iar statul plătește despăgubiri, statul trebuie să se îndrepte apoi împotriva 
magistratului care cu rea-credință și gravă neglijență a produs acea eroare. Deci, din cele trei forme care existau 
'statul se poate', așa cum era reglementat, sau 'statul are dreptul', formularea care a fost astăzi adoptată, cu 
majoritate de voturi, este 'statul se îndreaptă'. Mai pe scurt, de aici încolo, atunci când legea va fi promulgată, 
atunci când statul va fi obligat la despăgubiri de către un cetățean, statul este obligat să se îndrepte împotriva 
magistratului, judecător sau procuror, care cu rea-credință sau gravă neglijență a produs acea eroare", a explicat 
Florin Iordache. 
Potrivit acestuia, "lucrările au degenerat" și nu a existat nicio dezbatere, "ci mai mult un scandal". 
"Dar ceea ce a contat și este cel mai important mesaj din această lege — că atunci când această lege — Legea 303 
— va fi promulgată, magistratul care cu rea-credință sau gravă neglijență a greșit va plăti", a adăugat 
vicepreședintele Camerei Deputaților. 
El a susținut că ședința a durat peste 12 ore "pentru că s-a încercat o anumită majoritate cu încălcarea 
Regulamentului". "Și aici trebuie să fim mult mai fermi. Eu înțeleg jocul democratic, înțeleg că fiecare parlamentar 
are o anumită opțiune, dar trebuie să respectăm anumite reguli. (...) Modul în care s-a transmis, că se încearcă să 
se blocheze Parlamentul... dacă în Parlament nu avem o dezbatere, nu putem modifica legile, atunci unde? (...) 
Ori schimbăm regulamentul și putem face dezbateri nesfârșite câte zile vrem, dar dacă avem niște reguli stabilite 
clar prin regulament, cred că și puterea și opoziția trebuie să le respecte. Ce facem cu legile următoare? (...) Nu 
întotdeauna minoritatea trebuie să fie mulțumită de votul care rezultă în urma majorității", a spus Iordache. 
Printre cele mai importante modificări adoptate de Comisia parlamentară specială privind legile justiției se 
numără aceea că șeful statului nu poate refuza numirea președintelui și vicepreședinților Înaltei Curți de Casație și 
Justiție. 
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Un alt articol al acestui proiect prevede că membrii familiilor aflați în întreținerea judecătorilor și procurorilor vor 
beneficia de asistență medicală gratuită. 
Parlamentarii au mai decis că judecătorii și procurorii cu o vechime de cel puțin 25 de ani numai în aceste funcții 
se pot pensiona la cerere înainte de împlinirea vârstei legale de pensionare și beneficiază de pensie de serviciu, în 
cuantum de 80% din baza de calcul reprezentată de media indemnizațiilor de încadrare brute lunare și a 
sporurilor avute în șase luni consecutive, din ultimii cinci ani de activitate în calitate de judecător sau procuror, 
actualizate la data stabilirii drepturilor de pensie, la alegerea persoanelor îndreptățite. 
Un alt amendament adoptat prevede că se consideră vechime în magistratură perioada în care o persoană a 
exercitat funcția de notar de stat. 
(Sursa: Agerpres) 
 
● Statutul magistraţilor, înregistrat la Senat, deşi nu fusese adoptat de Camera Deputaţilor. Ulterior, acesta a 
fost şters de pe site/ PNL acuză PSD-ALDE de premeditare: Urmăreaţi să daţi o lovitură la adresa justiţiei 
Proiectul de lege de modificare a Statutului magistraţilor şi cel de modificare a Legii ANI apăreau pe site-ul 
Senatului ca fiind înregistrate pentru dezbatere la Biroul Permanente, deşi aceste proiecte se aflau în dezbaterea 
plenului Camerei Deputaţilor. Ulterior, cele două proiecte de lege au fost retrase de pe site-ul Senatului. 
UPDATE 20:33: Statutul magistraţilor şi Legea de modificare a ANI, retrase de pe site-ul Senatului 
Proiectele de lege privind modificarea Legii ANI şi de modificare a Statutului magistraţilor au fost retrase de pe 
site-ul Senatului, după ce deputaţii din opoziţie au reclamat că proiectele au fost înregistrate la Senat, deşi se află 
încă în dezbaterea Camerei Deputaţilor, prima Cameră sesizată. 
 
Anterior, cele două proiecte au apărut pe site-ul Senatului ca fiind adoptate de către Camera Deputaţilor şi intrate 
în procedura de dezbatere la Senat, primind chiar şi număr de înregistrare. Procedural, un proiect de lege nu 
poate fi înregistrat la Camera decizională până când nu este adoptat de prima Cameră sesizată. 
Anomalia a fost reclamată de la tribuna Camerei Deputaţilor de către deputatul Florin Roman (PNL). ”Am înţeles 
că ceea ce dezbatem noi aici figurează pe site-ul Senatului ca adoptat. Rugăminte către staff-ul tehnic: scoateţi 
proiectul de pe site-ul Senatului. Nu face cinste Senatului şi aruncă în derizoriu orice dezbatere care are loc aici în 
Cameră”, a spus Roman. 
”Am înţeles. Noi suntem în Cameră aici, Camera serioasă”, a comentat preşedintele de şedinţă, Gabriel Vlase 
(PSD). 
Deputatul USR, Claudiu Năsui a insistat asupra chestiunii, întebându-se cum a fost posibil ca nişte legi neadoptate 
încă de Cameră să primească numere de înregistrare la Senat. ”Proiectele de pe site-ul Senatului au şi numere de 
înregistrare. Cum au ajuns acolo şi înregistrate?”, a spus Năsui. 
La această întrebare, Gabriel Vlase a spus: ”Am înţeles, e problema Senatului, nu a noastră. Aveţi senatori...”. 
Plenul Camerei a adoptat, miercuri, pe articole, în forma Comisiei juridice, Legea care modifică Legea ANI şi care 
prevede că unele interdicţii aplicate deputaţilor şi senatorilor în perioada 2007-2013, pe baza Rapoartelor ANI, 
încetează de drept, deşi PNL şi USR s-au opus vehement. 
Ulterior, au început dezbaterile pe marginea modificării Statutului magistraţilor, care continuă şi la ora 
transmiterii acestei ştiri 
Procedural, un proiect de lege nu poate fi înregistrat la Camera decizională până când nu este adoptat de prima 
Cameră sesizată, însă pe site-ul Senatului cele două proiecte apar ca fiind înregistrate la Biroul Permanent pentru 
dezbatere. 
PNL acuză PSD-ALDE de premeditare privind înregistrarea la Senat a Statutului magistraţilor 
Liderul grupului PNL din Camera Deputaţilor, Raluca Turcan, a acuzat, miercuri, majoritatea PSD-ALDE din 
Parlament de faptul că ar fi acţionat cu premeditare înregistrând la Senat propunerea de lege privind Statului 
magistraţilor, deşi aceasta se află încă în dezbatere la Cameră. 
 
„Este o acţiune cu premeditare. Urmăreaţi ca astăzi, cu paravanul de comemorare a majestăţii sale Regele Mihai, 
să daţi o lovitură la adresa justiţiei, să votaţi această lege. V-aţi grăbit să o şi înregistraţi la Senat, crezând că v-a 
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ieşit acest joc. Încă mai sunt şanse să fiţi opriţi din această destructurare a instituţiilor statului”, a spus Turcan, la 
tribuna Camerei. 
Preşedintele de şedinţă, deputatul PSD Gabriel Vlase, i-a transmis lui Turcan să se adreseze Senatului referitor la 
această chestiune, apreciind că nu ţine de Camera Deputaţilor. 
„Nu era procedură la Cameră, adresaţi-vă Senatului, cui vreţi”, a spus Vlase. 
La momentul transmiterii acestei ştiri, plenul Camerei Deputaţilor a dezbătut şi votat pe articole jumătate din 
proiectul de lege privind Statutul magistraţilor, după aproximativ 7 ore de şedinţă dedicată acestei legi. 
(Sursa: Mediafax) 
 
● UPDATE Protestul de la Palatul Parlamentului s-a încheiat; circulația rutieră în zonă a fost reluată (GALERIE FOTO) 

 
Protestul de la Palatul Parlamentului împotriva modificării legilor justiției s-a încheiat în jurul orei 23,45, 
protestatatarii părăsind zona după ce din incinta instituției au plecat mașinile deputaților care au participat la 
ședința de plen de miercuri seară. 
Circulația în zonă, pe Bulevardul Națiunilor Unite, a fost reluată în condiții normale, după ce a fost blocată câteva 
minute de către polițiști și jandarmi, pentru a permite mașinilor parlamentarilor să părăsească în siguranță incinta 
Palatului Parlamentului. Anterior, unii protestatari au încercat să intre pe carosabil și să se apropie de 
autovehiculele care ieșeau din curtea Palatului Parlamentului, însă forțele de ordine i-au blocat.  
Mai mulți parlamentari de la USR, printre care și președintele formațiunii, deputatul Dan Barna, au ieșit din 
Palatul Parlamentul și au venit în mijlocul protestatarilor, fiind întâmpinați cu aplauze. Dan Barna i-a informat pe 
protestatari că ședința de plen a Camerei s-a încheiat fără a mai fi dat votul final pe modificările la statutul 
magistraților, el încurajându-i să continue protestele dacă din partea coaliției de guvernare se va încerca trecerea 
unor modificări legislative care să afecteze independența justiției. 
UPDATE ORA 23.32 Trei persoane implicate într-un incident în zona Parlamentului, conduse la sediul Brigăzii 
Rutiere pentru audieri 
Persoanele implicate în incidentul auto din apropierea Palatului Parlamentului, doi pietoni și un conducător auto 
care ieșea cu mașina din incinta Parlamentului, au fost conduse la sediul Brigăzii Rutiere pentru audieri.  
"În această seară, în jurul orei 21,00, polițiștii Brigăzii Rutiere care acționau pentru fluidizarea traficului în zona 
Palatului Parlamentului au intervenit de îndată la momentul în care au observat un incident rutier în care au fost 
implicate trei persoane, doi pietoni și un conducător auto. Toți cei în cauză au fost conduși la sediul Brigăzii 
Rutiere pentru audieri și pentru a se stabili situația de fapt și de drept. După finalizarea audierilor vor fi dispuse și 
alte activități în vederea stabilirii cu exactitate a cauzelor și condițiilor producerii evenimentului", se arată într-o 
informare a Biroului de presă al Poliției Capitalei. 
UPDATE ORA 23.27 Circulația oprită de polițiști pe bulevardul Națiunilor Unite, pentru a permite 
autovehiculelor să iasă în siguranță de la Parlament 
Polițiștii și jandarmii au oprit circulația pe bulevardul Națiunilor Unite din Capitală, unde are loc un protest față de 
modificarea legilor justiției, pentru a permite mașinilor parlamentarilor să părăsească în siguranță incinta Palatului 
Parlamentului, în condițiile în care unii protestatari au încercat din nou să pătrundă pe carosabil.  
În momentul în care mașinile deputaților au început să iasă, după ora 23,00, din curtea Palatului Parlamentului, 
unde miercuri a avut loc dezbaterea privind legea statutului judecătorilor și procurorilor, cele câteva sute de 
protestatari prezenți au început să huiduie, iar unii dintre ei au încercat să pătrundă pe carosabil și să se apropie 
de mașinile parlamentarilor.  
Ei au fost îndepărtați de jandarmi, iar apoi forțele de ordine au decis oprirea circulației auto pe bulevard, dând 
prioritate mașinilor care au părăsit incinta Palatului Parlamentului.  
Pe de altă parte, parlamentarii USR au ieșit din clădirea Parlamentului, după încheierea ședinței de plen a 
Camerei, și au salutat grupul de protestatari, care i-au întâmpinat cu aplauze.  
UPDATE ORA 22.16 Protestatar condus la secție pentru că a rămas pe șosea după ce jandarmii au eliberat 
traficul 
O persoană care participa la protestul din apropierea Palatului Parlamentului a fost condusă la secție și riscă o 
amendă de 500 de lei întrucât a rămas pe trecerea de pietoni pentru a determina mașinile să se oprească după ce 
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jandarmeria eliberase traficul, a declarat, pentru AGERPRES, purtătorul de cuvânt al jandarmeriei, Georgian 
Enache.  
Potrivit sursei citate, persoana va fi amendată conform Legii 60/1991, art.26 lit.e), care face referire la acțiuni sau 
manifestări cu intenția de tulburare în orice mod a adunărilor publice.  
Un alt incident s-a produs la protest când o persoană a acuzat că o mașină care a ieșit din curtea Palatului 
Parlamentului ar fi atins-o.  
Potrivit purtătorului de cuvânt al Jandarmeriei, Poliția Rutieră urmează să stabilească dacă s-a produs vreo 
infracțiune sau vreo abatere de la regimul rutier. 
ORA 21.44 Câteva sute de persoane protestează în fața Parlamentului 
Câteva sute de persoane protestează miercuri seara, în fața clădirii Parlamentului, împotriva modificărilor aduse 
legilor justiției.  
Aceștia au venit cu steaguri tricolore și ale Uniunii Europene și cu pancarte cu mesaje cum ar fi "Vă vedem", 
"Hoții", "PSD, ciuma roșie", "Respingeți legile injustiției", "Jos ghearele de pe justiție".  
Ei scandează lozinci cum ar fi "Hoții", "Jos corupția", "Vrem medicamente, nu legi infecte", "Parlament penal, 
marș la tribunal".  
În jurul orei 20,30 a avut loc o busculadă între protestatari și jandarmi în momentul în care protestatarii au 
pătruns pe bulevardul Națiunile Unite, dintre Parcul Izvor și Palatul Parlamentului, ei încercând să blocheze 
circulația autovehiculelor. În urma intervenției jandarmilor, a fost restabilită ordinea în zonă.  
La ora transmiterii acestei știri traficul rutier pe bulevardul Națiunilor Unite nu este blocat, derulându-se sub 
coordonarea echipajelor de la Poliția Rutieră. Grupul de protestatari este cantonat pe trotuarul de lângă Parcul 
Izvor, fiind înconjurat de un cordon de jandarmi.  
(Sursa: Agerpres) 
 
● Raportul MCV este dezbătut astăzi de Consiliulul Superior al Magistraturii. Şedinţa începe la ora 10.00 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii dezbate, joi, în şedinţă, raportul Comisiei Europene cu privire la 
progresele României în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV).raturii dezbate, joi, raportul MCV 
"Nota Direcţiei afaceri europene, relaţii internaţionale şi programe nr. 24221/2017 privind analiza Raportului 
Comisiei Europene către Parlamentul European şi Consiliu asupra progreselor înregistrate de România în cadrul 
Mecanismului de Cooperare şi Verificare, publicat la data de 15 noiembrie 2017" se află pe ordinea de zi a 
şedinţei de plen a Consiliului Superior al Magistraturii, programată să înceapă la ora 10.00. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a avut, miercuri, o întâlnire cu ambasadorii a nouă state, instituţia pe care o 
conduce anunţând că aceştia au "împărtăşit preocuparea" privind proictul de modificare a legilor justiţiei. 
"Au fost abordate aspecte referitoare la recentele evoluţii legislative, stadiul îndeplinirii celor douăsprezece 
recomandări menţionate în recentul Raport al Comisiei către Parlamentul European şi Consiliu privind progresele 
înregistrate de România în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare, echilibrul şi separaţia puterilor în stat, 
structurarea statului de drept, precum şi colaborarea în domeniul justiţiei. Domnii Ambasadori au împărtăşit 
opiniile şi preocuparea lor cu privire la proiectul de legi privind reforma justiţiei dezbătut în Parlament, precum şi 
dorinţa fermă ca România să continue procesul de consolidare a statului de drept, independenţei justiţiei şi luptei 
împotriva corupţiei, recunoscând progresul făcut începând cu anul 2007", transmite Ministerul Justiţiei printr-un 
comunicat de presă. 
"Excelenţele Lor, domnii Ambasadori ai statelor membre ale Uniunii Europene şi-au exprimat dorinţa ca România 
să creeze cadrul necesar pentru a permite îndeplinirea obiectivelor Mecanismului de Cooperare şi Verificare şi să 
evite orice decizie care ar putea face ca acest obiectiv să fie mai greu de atins. De asemenea, au subliniat 
importanţa unui proces de consultare amplu şi deschis cu toate părţile interesate, incluzând solicitarea avizului 
Comisiei de la Veneţia asupra unor aspecte de bază ale reformei justiţiei", a mai transmis Ministerul Justiţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, miercuri, după întâlnirea avută cu ambasadorii, că o primă concluzie 
este cea potrivit căreia nu se contestă libertatea de legiferare şi necesitatea modificării legilor justiţiei, precizând 
că nu a primit reproşuri din partea diplomaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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● Tudorel Toader, declarații de ULTIMĂ ORĂ după întâlnirea cu ambasadorii: 'N-a existat niciun reproș' 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a afirmat miercuri, după întâlnirea avută cu mai mulţi ambasadori, că o primă 
concluzie este că nu se contestă libertatea de legiferare şi necesitatea modificării legilor Justiţiei în acord cu 
exigenţele constituţionale şi a dat asigurări că nu a existat niciun reproş din partea diplomaţilor pe acest subiect.  
 
"Ca o primă concluzie, nimeni nu contestă libertatea de legiferare, nimeni nu contestă necesitatea modificării 
legilor Justiţiei în acord cu exigenţele constituţionale, în acord cu standardele europene, nimeni nu contestă 
necesitatea adoptării unor soluţii echitabile în legile Justiţiei", a declarat Tudorel Toader, la finalul întâlnirii de la 
Ministerul Justiţiei cu mai mulţi ambasadori, conform agerpres.ro.  
 
Întrebat dacă în cadrul întâlnirii au fost reproşuri din partea diplomaţilor, Toader a răspuns: "Nu. Vă asigur că n-a 
existat niciun reproş. A fost o discuţie absolut constructivă, o discuţie lămuritoare, o discuţie care e normal şi 
necesar să aibă loc între instituţii".  
 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a avut miercuri o întrevedere cu şefii misiunilor diplomatice din zece ţări.  
 
Recentele evoluţii legislative, stadiul îndeplinirii celor 12 recomandări din MCV, echilibrul şi separaţia puterilor în 
stat, precum şi structurarea statului de drept s-au numărat printre principalele teme de discuţie cu ambasadorii 
Belgiei, Canadei, Estoniei, Franţei, Germaniei, Marii Britanii, Olandei, Sloveniei, Statelor Unite ale Americii şi 
Suediei. 
(Sursa: Agerpres) 
 
● Guvernul a aprobat proiectul de buget pentru 2018; priorități - sănătatea, educația și investițiile 

 
Guvernul a aprobat în ședința de miercuri proiectul de buget pentru 2018, având ca priorități sănătatea, educația 
și investițiile. 
Potrivit unui comunicat al Executivului, proiectul de buget pentru 2018 este construit pe o creștere economică de 
5,5%, inflație medie anuală de 3,1%, curs mediu de 4,55 lei/euro și câștig salarial mediu net lunar de 2.614 lei. 
"Deficitul bugetar (cash) este estimat la 2,97% din PIB, în timp ce deficitul ESA este de 2,96% din PIB, cu încadrare 
în ținta de deficit bugetar de sub 3% din PIB, potrivit Tratatului de la Maastricht", precizează sursa citată. 
Conform proiectului adoptat de Guvern, sunt prevăzute venituri estimate de 287,5 miliarde lei, cu 30,9 miliarde 
lei mai mari față de 2017, fiind pentru prima dată când PIB-ul României va depăși nivelul de 200 miliarde euro. 
"Din cele 30,9 miliarde lei venituri suplimentare, 21,1 miliarde lei vor merge către bugetul sănătății, care va avea o 
creștere de 17% față de 2017, bugetul educației, care va avea o creștere de 16%, și bugetul alocat investițiilor, 
care va avea o creștere de 42%", se arată în comunicat. 
Totodată, în proiectul de buget sunt prevăzute resursele necesare pentru acordarea de vouchere de vacanță 
pentru toți salariații din sistemul public, creșterea salariului minim și mediu net în întreaga economie (public și 
privat) cu 9%, majorarea, de la 1 iulie, a pensiilor cu 10% și a pensiei minime cu 23%. 
În ceea ce privește persoanele cu dizabilități, bugetul prevede creșterea indemnizației acestora cu 30% de la 1 
ianuarie. 
Conform comunicatului, unul dintre obiectivele guvernului pentru anul 2018 este reprezentat de reducerea ratei 
șomajului sub 4% și creșterea numărului de salariați cu normă întreagă cu peste 200.000 de persoane. 
"În acest sens, guvernul va sprijini dezvoltarea programului Start-Up Nation pentru alte 10.000 de firme, deținute 
în special de tineri. În același timp, în buget s-au alocat 4,5 mld lei pentru programele de ajutor de stat ce vor 
demara anul viitor, măsură ce țintește inclusiv creșterea exporturilor cu aproximativ 7,6%", potrivit aceleiași 
surse. 
De asemenea, se spune în comunicat, Guvernul României își respectă angajamentele luate în fața aliaților și alocă, 
pentru al doilea an consecutiv, "2% din PIB pentru apărare și 53 milioane lei pentru majorarea capitalului 
operatorilor economici din industria de apărare", iar în ceea ce privește absorbția fondurilor europene, Executivul 
și-a propus ca în anul 2018 să atragă "28,4 mld. lei (6,3 mld. euro), cu 32% mai mult față de anul acesta". 
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Cheltuielile bugetare pentru anul 2018 sunt estimate la 314,5 miliarde lei miliarde lei, ceea ce reprezintă 34,6% 
din PIB, se mai arată în comunicat. 
Proiectele de lege privind bugetul de stat și bugetul asigurărilor sociale de stat pentru 2018 vor fi transmise spre 
dezbatere și adoptare Parlamentului. 
(Sursa: Agerpres) 
 
● Asociația Orașelor din România își afirmă îngrijorarea referitor la modul în care se alocă sumele pentru bugetele 
locale 

 
Asociația Orașelor din România, în numele celor 217 unități administrav-teritoriale cu statut de oraș, își afirmă 
îngrijorarea față de unele măsuri referitoare la bugetele locale impuse prin proiectul Legii bugetului de stat pentru 
anul 2018, care ne pun în pericol susținerea proiectelor din programele de dezvoltare și în multe dintre orașe 
îndeplinirea responsabilităților pe care autoritățile administrației publice locale le au, conform legii. 
Referitor la modul în care, prin proiectul de Lege a bugetului de stat pentru anul 2018, se alocă sumele pentru 
bugetele locale, Asociația Orașelor din România (AOR) solicită: 
1. 'Creșterea cotelor defalcate din impozitul pe venit către autoritățile locale, de la 71,5% la 100% și a masei 
impozabile prin includerea impozitului din pensii' în conformitate cu prevederile Programului de guvernare și 
repartizarea către unitățile administrativ-teritoriale în următoarele cote: 
a. 58% la bugetele locale ale comunelor, orașelor și municipiilor pe al căror teritoriu își desfășoară activitatea 
plătitorii de impozit pe venit;  
b. 20% la bugetul local al județului;  
c. 22% într-un cont distinct, deschis pe seama direcției generale regionale a finanțelor publice/administrațiile 
județene ale finanțelor publice la trezoreria municipiului reședință de județ, pentru. 
2. În cadrul mecanismului folosit pentru stabilirea sumelor care revin bugetelor locale ale comunelor, orașelor și 
municipiilor, solicităm ca pentru asigurarea unui buget minim de funcționare să se folosească una dintre 
următoarele variante: 
A. Stabilirea sumei să se facă ținând cont și de faptul că unele unități administrativ-teritoriale deservesc pe lângă 
locuitorii proprii și locuitorii din zona geografică corespunzătoare altor unități administrativ-teritoriale, situate 
împrejur, după cum urmează:  
a. 750 lei/locuitor pentru unități administrativ-teritoriale care au mai puțin de două din cele cinci grupe de servicii 
cu adresabilitate pentru locuitorii proprii și ai unor unități administrativ-teritoriale învecinate.  
b. 850 lei/locuitor pentru unități administrativ-teritoriale care au servicii din minim două din cele cinci grupe de 
servicii cu adresabilitate pentru locuitorii proprii și ai unor unități administrativ-teritoriale învecinate.  
c. 950 lei/locuitor pentru unități administrativ-teritoriale care au servicii din minim patru din cele cinci grupe de 
servicii cu adresabilitate locuitorilor propri și ai unor unități administrativ-teritoriale învecinate. 
Grupele de servicii cu adresabilitate pentru locuitorii proprii și ai unor unități administrativ-teritoriale învecinate 
propuse a fi luate în calcul:  
1. spitale teritoriale;  
2. licee;  
3. serviciu de evidență informatizată a persoanelor;  
4. serviciu de situații de urgență (pompieri/SMURD) / formațiune de ordine publică (jandarmi) / salvamont / 
salvamar;  
5. creșe / centre de zi pentru copii / centre permanente pentru persoane în vârstă / centre pentru persoane 
abuzate.  
Pentru a fi luate în considerare serviciile menționate trebuie să fie finanțate cel puțin parțial din bugetul local al 
unități administrativ-teritoriale respective și să deservească pe lângă locuitorii proprii și locuitori ai unor unități 
administrativ-teritoriale învecinate. 
B. Stabilirea sumei să se facă ținând cont de statutul unități administrativ-teritoriale:  
a. 750 lei/locuitor pentru unități administrativ-teritoriale care au statut de comună.  
b. 850 lei/locuitor pentru unități administrativ-teritoriale care au statut de oraș sau municipiu, altul decât cele 
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reședință de județ.  
c. 950 lei/locuitor pentru unități administrativ-teritoriale care au statut de reședință de județ. 
3. Renunțarea la diminuarea cu 1/2 din excedentul la data de 31.12.2016, întrucât cea mai mare parte a sumelor 
denumite în legea bugetului de stat sunt provizioane sau credite bugetare neutilizate din motive obiective. 
Consecințele neluării în seamă a propunerilor făcute de AOR la proiectul Legii bugetului de stat pentru anul 2018, 
pentru care asociația noastră, în data de 05.12.2017, a dat un aviz nefavorabil în Comitetul Finanțelor Publice 
Locale, vor fi scăderea capacitîții administrative a unităților administrativ-teritoriale prin rămânerea finanțării 
colectivităților locale cu mult sub responsabilitățile pe care autoritățile administrației publice locale le au stabilite 
prin lege și sporirea dependenței acestora de 'pixul consiliului județean' sau a 'ministerului binevoitor'. 
În speranța unui dialog cât mai bun cu toți partenerii, pentru rezolvarea rapidă și pe cale de parteneriat a 
problemelor legate de legea bugetului de stat pe anul 2018, Asociația Orașelor din România solictă Guvernului 
României să readucă această lege la masa dialogului cu structurile asociative ale unităților administrativ-
teritorilale (ACoR, AOR, AMR și UNCJR), pentru rezolvarea aspectelor menționate în acest comunicat. 
BIROUL DE PRESă AL AOR  
Relații prin Ionel Chiriță — președinte executiv  
Asociația Orașelor din România 
(Sursa: Agerpres) 
 
● Dragnea şi Tudose, sub asediu: Primarul oraşului Voluntari cheamă toţi edilii din ţară la protest 
Florentin Pandele, primarul independent al oraşului Voluntari, a lansat un apel către toţi primarii din România, 
indiferent de partid, să-şi convingă parlamentarii care îi reprezintă să nu susţină proiectul bugetului pe 2018. Soţul 
Gabrielei Firea, primarul PSD al Capitalei, afirmă că oraşul pe care îl conduce va pierde nu mai puţin de 8 milioane 
de euro din bugetul de 40 de milioane, din cauza "revoluţiei fiscale" a Guvernului Tudose. 
Pandele anunţă că, dacă lucrurile nu se vor rezolva în acest fel, va protesta în Piaţa Victoriei, gest la care îi 
îndeamnă şi pe alţi primari. Totuşi, edilul susţine că nu se alătură protestelor #rezist, ci va protesta separat, 
lansând şi o ironie la adresa Jandarmeriei care a permis agresarea unui bătrân de către un protestatar #rezist. 
STIRIPESURSE.RO a intrat în posesia apelului lansat de Florentin Pandele către primari. Vă prezentăm documentul 
integral: 
"Apel către primarii din România, 
În preajma alegerilor parlamentare, candidaţii tuturor formaţiunilor politice vin şi ne conving că vor lupta pentru 
alegătorii lor! 
Parlamentarii pleacă şi se întorc peste 4 ani aplicând aceeaşi strategie. 
Astăzi guvernul a întocmit proiectul de buget pentru anul 2018, buget care ne va vitreji de foarte multe fonduri. 
De exemplu, în anul 2017, după calculele aproximative ale speciliştilor din Primăria oraşului Voluntari, bugetul 
anului următor va pierde cc. 8 milioane de euro din cele aproximativ 40 de milioane de euro (bugetul total 
estimat al U.A.T.-ului pe anul în curs). 
Aceeaşi formulă este valabilă pentru toate unităţile administrativ-teritoriale din România, indiferent de rang. 
În consecinţă, fac apel la dumneavostră ca împreună, indiferent de formaţiunea politică din care faceţi parte, 
inclusiv primarii independenţi, să uzităm de toate pârghiile legale pentru a ne convinge parlamentarii care ne 
reprezintă (care ar trebui să ne reprezinte) să ne susţină în acest demers. 
Domnul Dragnea ne spune să ne uităm pe anexele bugetului (anexe pe care le-au văzut doar ei!...), acolo probabil, 
după votul plenului, vom vedea cât pierde fiecare U.A.T.. 
În caz contrar îmi rezev dreptul de a protesta în piaţa "protestelor" nu pentru mine, ci pentru cetăţenii pe care, 
vremelnic, îi reprezint. 
Nu mă alătur protestatarilor #rezist, respect Constituţia şi ordinea de drept în România, îmi iubesc patria şi 
pământul strămoşesc şi nu sunt manevreat de nimeni din interiorul sau din exteriorul ţării. 
Am depus jurământ militar ca ofiţer să apăr România! 
P.S.: 
Primul-ministru al României, în urmă cu câteva zile, a încurajat manifestaţiile care se desfăşoară în faţa 
Guvernului. 
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Dacă instituţiile abilitate ale statului nu au luat măsuri împotriva celor care îşi exprimă opiniile în acest spaţiu, nu 
văd de ce eu, voi, noi toţi care reprezentăm cetăţenii în administraţia publică locală nu am putea manifesta pentru 
apărarea drepturilor acestora! 
Nu trebuie să ne facem probleme pentru siguranţa noastră, Jandarmeria este promptă, are şefi de obiectiv 
vigilenţi şi intervine rapid (până să ne luăm boxul în faţă)." 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 
● Ajutor important al Guvernului pentru agricultori: Câte milioane vor primi din partea Executivului 
Ajutor extrem de important al Guvernului pentru agricultori. Ajutorul de stat de care beneficiază, în acest an, 
agricultorii pentru reducerea accizei la motorina utilizată în agricultură a fost majorat cu 116,968 milioane lei. 
Printr-o Hotărâre adoptată astăzi, Guvernul a modificat suma alocată pentru plata ajutorului de stat pentru 
reducerea accizei la motorina utilizată în agricultură, în anul 2017, de la 436,925 milioane lei, la 553,893 milioane 
lei pentru a se asigura resursele financiare necesare pentru plata ajutorului de stat. 
Sprijinul constă în aplicarea unei rate reduse de impozitare a motorinei utilizate la efectuarea lucrărilor 
mecanizate în sectoarele vegetal, zootehnic și îmbunătățiri funciare. Fondurile sunt asigurate de la bugetul de 
stat, în limita prevederilor bugetare aprobate Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale pe anul 2017. Este cea 
de-a doua majorare din acest an. Suma alocată acestei scheme de sprijin a fost inițial în valoare de 349,4 milioane 
lei, suma fiind ulterior majorată la 436,9 milioane lei. 
Schema de ajutor de stat pentru reducerea accizei la motorina utilizată în agricultură a fost aprobată în 2014 (prin 
Hotărârea Guvernului 1174/ 2014). Valoarea maximă a schemei de ajutor de stat pentru perioada de aplicare 
2014-2020 este de 3.334 miliarde de lei. Pentru anul 2017 valoarea efectivă a sprijinului este de 1,4185 lei/litru şi 
reprezintă diferenţa dintre rata accizei standard prevăzute de Legea nr. 227/2015 şi rata accizei reduse, se anunţă 
într-un comunicat de presă remis STIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 
 
● Mihai Tudose a EXPLODAT în ședința de Guvern: amenință cu DEMITERI și PLÂNGERI PENALE 
Premierul Mihai Tudose este pregătit să taie în carne vie, după noul scandal privind lipsa medicamentelor. El 
susține că a avut o întâlnire cu ministrul Sănătății, Florian Bodog, și cu factorii responsabili, iar aceștia vor suferi 
consecințele legale ale iresponsabilității, susține premierul. 
”Am avut o întâlnire cu ministrul Bodog și cu toți factorii responsabili sau care nu au fost prea responsabili. Nu 
mai este loc de scuze. Eu rămân la opinia mea, că unii nu au fost responsabili, cei care trebuiau să facă 
aprovizionarea cu medicamente și este inexplicabil cum pot să stea oamenii în spital fără medicamente. 
Măsua cea mai blândă este plecarea acasă, până la plângere penală pentru cei care nu și-au îndeplinit obligațiile 
de serviciu”, a declarat Mihai Tudose. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
● Grindeanu a făcut ANUNŢUL: Măsuri de ultim moment pentru SCĂDERI substanţiale la facturile telefonice 
Tarifele de terminare vor scădea cu 12-13%, din primăvară, de la 0,96 eurocenţi pe minut la 0,84-0,85 eurocenţi 
pe minut, măsură ce va fi supusă dezbaterii publice, a declarat într-un interviu pentru News.ro Sorin Grindeanu, 
noul preşedinte al Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM), care 
precizează că vrea ca această scădere să se reflecte în factura plătită de utilizatori. 
”Am avut în aceste săptămâni întâlniri cu operatorii. De altfel, avem o notificare din partea Comisiei Europene, ca 
România, la tarifele de terminare, să ia o decizie de scădere a acestor tarife. Sigur, aceste lucruri trebuie să fie 
făcute, la fel, conform legii: consultare publică, toţi paşii. E important să subliniem că am avut discuţii cu toţi 
operatorii din România, le-am transmis aceste lucruri, nu o să avem probleme. Până la sfârşitul anului o să 
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transmitem spre dezbatere publică decizia noastră de a scădea aceste tarife, astfel încât, parcurgând toţii paşi daţi 
de lege, să ajungem în primăvara anului viitor să le scădem undeva la 12-13%”, a declarat într-un interviu pentru 
News.ro Sorin Grindeanu, preşedintele ANCOM. 
El afirmă că îşi doreşte ca această scădere să se vadă în factura pe care o plăteşte fiecare utilizator. 
”Acesta este scopul final. Tariful de terminare este acum 0,96 eurocenţi pe minut şi o să îl scădem la 0,84-0,85 
eurocenţi pe minut”, a precizat Grindeanu. 
Tariful de interconectare este unul dintre cele mai importante elemente de cost ale operatorilor telecom atunci 
când utilizatorii serviciilor de telefonie efectuează apeluri dintr-o reţea în alta. 
Aceste tarife de interconectare trebuie plătite de operatorul din reţeaua căruia se iniţiază apelul către operatorul 
în reţeaua căruia se termină apelul. 
Tariful de interconectare la reţelele de telefonie mobilă a rămas neschimbat din aprilie 2014, când a scăzut de la 
3,07 eurocenţi/minut la 0,96 eurocenţi/minut. 
Pe piaţa de telecomunicaţii mobile activează Orange Romania, Vodafone Romania, Telekom şi RCS&RDS. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 
● Inaugurarea celei mai aşteptate autostrăzi, BLOCATĂ. Motivul HALUCINANT invocat 
O comisie a Companiei de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) se va deplasa pe 12 decembrie pe lotul 3 
al Autostrăzii Sebeş - Turda, care trebuia deschis de o săptămână, pentru a vedea dacă se poate efectua totuşi 
recepţia lucrărilor, potrivit unor surse ECONOMICA.NET. 
Inaugurea celor 12 kilometri de şosea rapidă a fost amânată până acum din cauza mai multor probleme, printre 
care şi becurile neconforme puse de constructor pe poduri, care dublează factura la energia electrică a 
Companiei de Drumuri, spun sursele ECONOMICA.NET. 
Lotul 3 al autostrăzii Sebeş - Turda (A10) va fi inspectat pe 12 decembrie de către o Comisie a Companiei 
Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR). Dacă aceasta va constata că au fost finalizate toate 
lucrările şi acestea sunt în conformitate cu cerinţele CNAIR, atunci se va putea efectua recepţia, afirmă sursele 
noastre. 
Una dintre nemulţumirile celor de la Drumuri ar fi că firma de construcţii a montat pe poduri becuri cu sodiu şi nu 
cu LED, aşa cum era prevăzut în proiect. Deşi pare un detaliu minor, soluţia aleasă de constructor ar dubla 
costurile lunare ale CNAIR cu reţeaua de iluminat, spun sursele Economica.net. 
Astfel, factura lunară pentru iluminatul acestui lot de autostradă ar fi între 90.000 de euro - 100.000 de euro pe 
soluţia cu becuri de sodiu, dublu faţă de nivelul de 40.000 de euro - 50.000 de euro, estimat pentru soluţia cu 
becuri LED. 
Pe acest lot de autostradă sunt, între altele, două poduri peste râul Mureş şi două pasaje peste calea ferată, 
potrivit proiectului. 
Recepţia lotului ar fi trebuit să aibă loc încă de luna trecută, însă constructorul nu trimisese încă raportul privind 
încheierea lucrărilor nefinalizate şi remedierea neconformităţilor constatate la pre-recepţie, explica atunci Alin 
Şerbănescu, purtătorul de cuvânt al CNAIR. Mai mult, constructorul nici nu efectuase testările dinamice la 
structuri. 
(Sursa: economica.net) 
 
● Vești bune pentru angajați! Ce tichete ar putea primi lunar 
Angajații au un nou motiv de bucurie. După ce s-a vehiculat că nu vor mai primi tichete de masă, parlamentarii 
surprind printr-un proiect de act normativ adoptat tacit în Senat. Prin acest proiect, aceștia doresc să 
reunească într-o singură lege toate biletele de valoare pe care angajatorii pot să le acorde propriilor salariați.  
Potrivit b1.ro, angajații ar putea primi, pe lângă tichetele de masă, tichetele cadou, tichetele de creșă și 
voucherele de vacanță, ce există și în prezent, și tichete pentru sport și tichete culturale. 
Noile tichetele vor putea fi folosite pentru centrele de fitness sau pentru echipamente, dar și pentru concerte 
cumpărarea de cărți, muzică și filme. 
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Tichetele pentru sport vor putea fi acordate pentru menținerea și refacerea capacității de muncă şi vor avea o 
valoare lunară de maximum 300 de lei. 
Referitor la tichetele culturale, acestea vor avea o valoare lunară de maximum150 de lei. 
(Sursa: b1.ro) 
 
 
● Consiliul de Securitate al ONU, şedinţă de urgenţă pentru a discuta statutul Ierusalimului, după decizia lui 
Donald Trump de a-l recunoaşte drept capitala Israelului 
Consiliul de Securitate al ONU va avea vineri o şedinţă de urgenţă, la cererea a opt state membre ale 
organismului, pentru a discuta despre statutul Ierusalimului, după decizia preşedintelui SUA, Donald Trump, de a 
recunoaşte Ierusalimul drept capitala Israelului, relatează CNN. 
Mai mulţi diplomaţi au precizat că opt state au cerut întrunirea de urgenţă a Consiliului de Securitate, printre care 
Franţa, Bolivia, Egipt, Italia, Senegal, Suedia, Marea Britanie şi Uruguay. 
”Misiunile Boliviei, Egiptului, Franţei, Italiei, Senegalului, Suediei, Marii Britanii şi Uruguayului cer preşedinţiei 
nipone a Consiliului de Securitate să organizeze o reuniune de urgenţă a Consiliului înainte de sfârşitul 
săptămânii”, potrivit unui comunicat emis de misiunea Suediei la ONU. 
Această decizie vine în contextul în care preşedintele american, Donald Trump, a anunţat, miercuri seară, că 
recunoaşte oraşul Ierusalim drept capitală a Israelului, afirmând că decizia constituie "o nouă abordare" în efortul 
de soluţionare a conflictului israelo-palestinian. Trump a argumentat că în ultimele decenii preşedinţii Statelor 
Unite au evitat, din diverse raţiuni, să recunoască Ierusalimul drept capitală a Israelului. 
(Sursa: Mediafax) 
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